

CIRKULÄR

Ny arbetslöshetsförsäkring den 1 oktober 2025

En ny lag om arbetslöshetsförsäkring träder i kraft den 1 oktober 2025. Målsättningen är att den nya försäkringen ska omfatta fler, vara mer förutsägbar, förenkla handläggningen och förstärka försäkringens roll som omställningsförsäkring.

De nya reglerna gäller för alla arbetslösa som får ett beslut om ersättning den 1 oktober 2025 eller senare. För de som har haft en ersättningsperiod före den 1 oktober och som har ersättningsdagar kvar gäller de tidigare reglerna till dess dagarna är slut.

Arbetsgivarintyg - uppgifter om arbetad tid och inkomst fasas ut på sikt

I den nya arbetslöshetsförsäkringen baseras rätt till ersättning på inkomst i stället för arbetad tid. Det innebär att uppgifter om arbetad tid och inkomst kommer att fasas ut från arbetsgivarintyget så småningom. Inkomstuppgifterna kommer att i stället hämtas direkt från Skatteverket.

Under en övergångsperiod gäller både de gamla och nya reglerna parallellt. Därför behöver a-kassorna fortfarande uppgifter om arbetad tid och inkomst i ärenden där ersättningsperioden har beslutats före den 1 oktober 2025. Så länge en person fortsätter på en sådan ersättningsperiod kan a-kassan alltså behöva uppgifter om inkomst och arbetad tid enligt de gamla reglerna.

Rätt till ersättning baseras på inkomst

För att kvalificera sig för ersättning från a-kassan behöver den försäkrade i stället för ett arbetsvillkor uppfylla ett inkomstvillkor. Alla inkomster från arbete får räknas med, och som inkomst räknas lön och andra ersättningar som arbetsgivaren betalar arbets-



LIVSMEDELSFÖRETAGEN

givaravgifter för. A-kassan hämtar inkomstuppgifterna från Skatteverket. För egenföretagare räknas inkomster som man betalar egenavgifter för.

Ersättningsdagar

Inom en ramtid på 12 månader innan den månad den försäkrade ansöker om arbetslöshetsersättning ska den försäkrade ha haft en sammanlagd bruttoinkomst från arbete på minst 120 000 kronor och under minst fyra månader en inkomst på minst 11 000 kronor per månad.

Försäkrad som har haft inkomster av arbete på minst 11 000 kronor per månad under 11–12 månader har rätt till 300 ersättningsdagar.

Försäkrad som har haft inkomster av arbete på minst 11 000 kronor per månad under 8–10 månader har rätt till 200 ersättningsdagar.

Försäkrad som har haft inkomster av arbete på minst 11 000 kronor per månad under 4–7 månader har rätt till 100 ersättningsdagar.

Försäkrad som inte har tjänat sammanlagt 120 000 kronor under ramtiden, men som däremot har fyra sammanhängande månader med en inkomst på minst 11 000 kronor per månad, har rätt till 66 ersättningsdagar.

Ersättningsnivå

Det är hur länge den försäkrade har varit medlem i en a-kassa som avgör ersättningsnivån. Ersättningsnivåerna är antingen 80, 60 eller 50 procent av sin tidigare inkomst. Den högsta inkomst som kan ersättas är 34 000 kronor i månaden. Medlemskapet måste finnas inom ramtiden.

Försäkrad som har ett sammanhängande medlemskap i a-kassan på minst 12 månader har rätt till 80 procent av sin tidigare inkomst.



LIVSMEDELSFÖRETAGEN

Försäkrad som har ett sammanhängande medlemskap i a-kassan på 6–11 månader har rätt till 60 procent av sin tidigare inkomst.

Försäkrad som har varit medlem kortare tid än 6 månader eller inte varit medlem alls har rätt till 50 procent av tidigare inkomst.

Nedtrappning av ersättning

Arbetslöshetsförsäkringens roll som omställningsförsäkring ska stärkas genom en tydlig och enhetlig nedtrappning av ersättningen.

Ersättningen trappas ned dag 101–200 med 10 procentenheter.

Ersättningen trappas ned dag 201–300 med ytterligare 5 procentenheter.

Nedtrappningen gäller alla tre ersättningsnivåerna 80, 60 och 50 procent av tidigare inkomst. Dessa ersättningsnivåer gäller således de första hundra dagarna

....

Välkommen att kontakta Livsmedelsföretagens rådgivning vid eventuella frågor. Telefon 08-762 65 50 eller e-post radgivning@li.se.

Med vänlig hälsning

LIVSMEDELSFÖRETAGEN